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PROTOKÓŁ Nr 12/2015 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 grudnia 2015 roku 
Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.10. 

Prowadzący posiedzenie: WALENTY GAŁUSZEWSKI – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

     - TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

     - PAC JERZY 

     - PUCHALSKI JAN WALENTY 

     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

     - CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

     - KIRYLUK MIKOŁAJ 

     - KOWALCZUK JAN 

     - CAR MIKOŁAJ 

     - TKACZUK  LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

     -  TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

     -  BOROWSKI ANDRZEJ 

     -  GAŁUSZEWSKI WALENTY 

     - OLSZEWSKI STANISŁAW 

     - ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Na początek, Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  powitał 

wszystkich obecnych, powiedział, że z uwagi na zakres przedmiotowy najbliższej sesji Rady 

Gminy, na której będzie uchwalany m.in. budżet gminy, dzisiejsze posiedzenie na kolejna 

prośbę radnych była zostało zorganizowane jako wspólne dla wszystkich komisji. Zwrócił się 

do Wiceprzewodniczącego Rady WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO z prośbą o 

poprowadzenie posiedzenia. Wiceprzewodniczący odczytał następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 30 

grudnia 2015 r.: 

a)  Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2015-2023. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023. 

d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2016 rok. 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 



 2 

 

f) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski. 

g) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 rok. 

h) Projekt uchwały w sprawie kontynuowania członkostwa Gminy Bielsk Podlaski w 

stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska”. 

2. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2015 roku. 

3. Ustalenie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski oraz planów pracy Komisji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski na 2016 rok. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a) 

Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2015-2023, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Uzgodniono, że zakres 

zmian przedstawi na sesji Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI poprosił o bliższe informacje 

dotyczące zwiększenia planowanych dochodów o kwotę 50.121,-  zł  na ochotnicze straże 

pożarne. Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to środki z tego samego programu,  w ramach którego 

zakupiono nowe samochody strażackie – projekt „Wspólnie chronimy Puszczę Białowieską”, 

gdzie 90% kosztów stanowią środki unijne, a 10% - środki własne gminy.  Dodatkowe 

pieniądze przeznaczono na zakup ubrań, rękawic i butów dla jednostek OSP. WALENTY 

GAŁUSZEWSKI zapytał, czy tych pieniędzy jest więcej, biorąc pod uwagę fakt, że  gmina 

zakupiła 2 samochody, tj. więcej niż inne samorządy. Pani Skarbnik potwierdziła, że zostało to 

uwzględnione i pieniędzy jest z tego tytułu więcej. 
 Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
 

Do pkt 1b) 
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok, stanowi 

Załącznik Nr 4 do protokołu. Zakres proponowanych zmian przedstawi na sesji Skarbnik 

Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

   Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie.  

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023,  stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że do wniosku dołączono zwięzłe 

objaśnienia dotyczące projektu uchwały. Ponadto radni otrzymali wcześniej Zarządzenie Nr 

47/2015 Wójta Gminy z 12 listopada 2015 r. w tej sprawie, dołączono również pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Radna LUCYNA TKACZUK zauważyła pomyłkę w 

uzasadnieniu opinii RIO, gdzie jest mowa o planowanym na 2015 r. (powinno być 2016 r.) 

zaciągnięciu kredytu. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Bielsk Podlaski 

na rok 2016 - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wiceprzewodniczący Rady WALENTY 

GAŁUSZEWSKI podkreślił wagę tego dokumentu. Przypomniał, że radni mogli wcześniej 

zapoznać się z projektem budżetu przyjętym prze Wójta Gminy Zarządzeniem Nr 48/2015 z 

dnia 12 listopada 2015 roku. Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię.  

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że zgodnie z przepisami 

projekt budżetu jest przedkładany Radzie Gminy w terminie do 15 listopada. Po wydaniu 
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zarządzenia Wójta Gminy, została wprowadzona autopoprawka do projektu budżetu dotycząca 

wykazanej w dochodach dotacji dla powiatu w wys. 12.500 zł (była w dochodach 

majątkowych) oraz przewidywanego wykonania dochodów z 2015 r. (było: 23.321.403 zł, 

powinno być: 23.325.489 zł). Wprowadzone autopoprawki nie mają wpływu na budżet gminy.  

WALENTY GAŁUSZEWSKI zaproponował radnym zgłaszanie pytań i uwag.  

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy mieszkańcy gminy 

będą mogli korzystać z dopłaty przy utylizacji eternitu ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w gminie przedłużono termin składania 

wniosków w tej sprawie do dnia 31 grudnia 2015 r. Są zapowiedzi, że będzie prowadzony 

nabór wniosków kolejno przez Narodowy, a potem Wojewódzki Fundusz. Ochrony 

Środowiska. Po ogłoszeniu projektu zostanie złożony wniosek o dofinansowanie, po czym 

mieszkańcy gminy zostaną poinformowani o możliwości składania wniosków o 

dofinansowanie. Firma, która będzie odbierać eternit, zostanie wyłoniona w drodze przetargu. 

Zadanie jest planowane do realizacji w 2016 roku.  

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał o tzw. ”schetynówkę”. 

Pani Wójt poinformowała, że złożony wniosek w ramach wspólnego z Powiatem projektu 

znajduje się na 11 pozycji na liście dróg powiatowych., przy czym do realizacji 

zakwalifikowano 10 wniosków. Po ogłoszeniu przetargów część środków prawdopodobnie 

uwolni się, poza tym Powiat złożył zastrzeżenia dot. nieuwzględnienia pewnych warunków z 

programu. Jest więc szansa, że wniosek może być za jakiś czas zakwalifikowany. Projekt 

gminny dotyczący drogi Pietrzykowo-Szastały-Szkółka Grabowiec jest na 39 pozycji (na 118 

złożonych wniosków). Podobnie jak w Powiecie, złożone zostało zastrzeżenie co do nie 

zaliczenia przy ocenie wniosku co najmniej 7 punktów. Na razie nie ma rozstrzygnięcia w tej 

sprawie. Z tej puli do realizacji kwalifikuje się 20 projektów. Jeśli zastrzeżenia gminy zostaną 

uwzględnione, być może będzie szansa na uzyskanie dofinansowania. 

- Radny JERZY PAC zapytał o realizację zadania ujętego w pkt 4 załącznika inwestycyjnego: 

„Budowa linii wodociągowej w obrębie gruntów wsi Truski” – co będzie robione ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że mieszkańcy zamieszkali po lewej stronie jadąc w 

kierunku Skrzypek, mają problem z wodą, proszą o pomoc w wybudowaniu studni głębinowej. 

W tej sytuacji gmina może pomóc poprzez wybudowanie wodociągu, tym bardziej jest to 

zasadne, ponieważ w tym miejscu może w przyszłości powstać jeszcze kilka domów. Będzie 

przygotowywana dokumentacja na realizację tego zadania. 

 - Radny JERZY PAC stwierdził, że gdyby podjęto decyzję o przeniesieniu Trusek do zasilania 

w wodę do hydroforni Bolesty, wówczas problem byłby rozwiązany. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że problem nie jest taki prosty do rozwiązania, a 

podjęcie decyzji o zmianie hydroforni pociągnie za sobą duże koszty. Poza tym trzeba jeszcze 

poczekać nie ogłoszono programów na dofinansowanie tego rodzaju zadań. Podłączenie do 

hydroforni Bolesty kilku dodatkowych wsi może spowodować spadek wydajności hydroforni. 

Pani Wójt poinformowała również, że Gmina Bielsk Podlaski jest w części współwłaścicielem 

hydroforni w Koszewie, wiele lat temu zostały tam zainwestowane pieniądze z budżetu gminy. 

W tej sytuacji zerwanie umowy będzie się wiązało z dodatkowymi kosztami. Pani Wójt 

przypomniała, że radny składał w tej sprawie interpelację, odczytała więc dla przypomnienia 

treść odpowiedzi na nią, gdzie wyjaśniono, z czym wiąże się zmiana hydroforni oraz jakie 

okoliczności należy wziąć pod uwagę podejmując decyzję o zmianie zasilania. Dodała przy 

tym, że sprawę należy traktować jako otwartą, ale niezbędne jest przeprowadzenie analizy pod 

kątem wpływu podłączenia dodatkowych 5 wsi na wydajność hydroforni. RAISA RAJECKA 

powiedziała również, że wodociąg był budowany bardzo dawno, należałoby więc dodatkowo 

sprawdzić średnice rur. Poza tym nigdy nie było informacji o złej jakości wody w Koszewie. 

Ponieważ hydrofornia w Koszewie była remontowana, Pani Wójt zaproponowała, aby wystąpić 

do Wójta Gminy Brańsk o nadesłanie  wyników badania wody pobieranej z hydroforni 

Koszewo za 2015 rok. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przypomniał, że jakiś czas 



 4 

 

temu zgłaszał problem związany ze słabą wydajnością hydroforni Rajsk, gdzie w okresie 

zwiększonego zapotrzebowania  brakuje zapasu wody. Z przeprowadzonego rozeznania w tej 

sprawie wynika, że należy wstawić dodatkowe zbiorniki, które zabezpieczą zapotrzebowanie na 

wodę zwłaszcza w okresie letnim. Przewodniczący zwrócił się z prośbą o przygotowanie (jeśli 

nie w 2016 roku, to w latach kolejnych) technicznego rozwiązania tego problemu. Dodał, że 

przy badaniu wydajności hydroforni jest brana średnia poboru z całego roku. Zdaniem radnego 

jest to niemiarodajne, bo największy pobór wody występuje w okresie letnim. Jest to poważny 

problem dla większych hodowców zwierząt, niektórzy mieszkańcy na swoje potrzeby budują 

studnie. 

- Pani Wójt poinformowała, że w 2016 roku trzeba będzie ustalić, gdzie takie zbiorniki należy 

wstawić, czy w hydroforni, czy też na linii wodociągowej. W tej sprawie trzeba będzie 

wystąpić do autorów projektu modernizacji hydroforni. Dodała, że mieszkańcy otrzymujący 

dotacje na budowę obory równocześnie z tą inwestycją robią studnie głębinowe. W ramach 

dyskusji przypomniała, jak wiele lat temu żyli ludzie bez prądu i wody bieżącej. W tej chwili 

robi się z tego poważny problem. 

- Radni poruszyli temat remontu świetlic, m.in. w Pietrzykowie Gołąbki, budynek której radni 

obejrzeli latem podczas wyjazdowego posiedzenia komisji. Pani Wójt poinformowała, że 

prawdopodobnie trzeba będzie wykonać ekspertyzę  w celu ustalenia, czy możliwy jest remont 

tego budynku. Pani Wójt z przykrością też stwierdziła, że mieszkańcy Pietrzykowa nie dbali o 

swoją świetlicę, ani o teren wokół niej. Nie było nawet sygnałów, że świetlica jest w ogóle 

potrzebna. Mieszkańcom Pietrzykowa złożono propozycję ustawienia  kontenera biurowo-

socjalnego, podobnie jak zrobiono to we wsi Woronie.  Mieszkańcy tej wsi są zadowoleni z 

takiego rozwiązania. Zachęciła radnych do obejrzenia ustawionego kontenera.  

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że jeszcze 

lepszy efekt można uzyskać ustawiając kontener na fundamencie. RAISA RAJECKA 

wyjaśniła, że w Woronim nie można było tego zrobić, ponieważ kontener stoi częściowo w 

pasie drogowym. Na prośbę radnych wyjaśniła, że nie ma większych kontenerów od tego, który 

został zakupiony do Woroniego. Przewodniczący Rady dodał, że nie trzeba wydawać milionów 

na świetlice, bowiem na potrzeby mieszkańców wystarczy podstawowy standard wyposażenia. 

Jako mieszkaniec wsi Nałogi dodał, że w jego miejscowości w budynku świetlicy wystarczy 

zrobić porządne schody z poręczą i daszek przy wejściu. Przekazał też docierające do niego 

opinie, że nie jest potrzebna świetlica w Kotłach, ponieważ nie ma tam młodych ludzi. 

Potwierdził też, że nie wszędzie mieszkańcy dbają o teren wokół świetlic, nawet podczas 

wyjazdowego posiedzenia komisji radni mogli zobaczyć, że było wykoszone w przeddzień 

tylko na potrzeby wizyty radnych. Dodał też, że w chwili obecnej młodzi rolnicy nie mają 

czasu zajmować się świetlicami w swoich miejscowościach, ponieważ cały ich czas pochłaniają 

prace w gospodarstwie, a rolnictwo w tej chwili ma sens i jest opłacalne tylko wtedy, jeśli jest 

wielohektarowe.  

- Radna LUCYNA TKACZUK zaprzeczyła twierdzeniu o niewykorzystaniu świetlicy w 

Kotłach i  jako radna z tego okręgu wyborczego zapewniła, że świetlica w tej miejscowości jest 

wykorzystywana. 

- Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że każda świetlica będzie funkcjonowała, jeśli we wsi 

znajdzie się osoba (radny lub sołtys), która będzie dbała o budynek i jego obejście. 

- Pani Wójt skierowała do radnego M. Cara, jako mieszkańca Knoryd, słowa uznania dot. 

dobrze wykonanego utwardzenia terenu koło przystanku w Knorydach. Poinformowała 

również, że najwcześniej w końcu 2016 roku będzie ogłoszony nabór na dofinansowanie 

remontu świetlic. Do tego czasu można będzie wykorzystać środki z budżetu gminy (ok. 300 

tys. zł) na mniejsze prace remontowe. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył temat dot. drugiej warstwy asfaltu, jaką 

należy położyć na drodze w Bolestach. Odczytał odpowiedź, jaką w tej sprawie otrzymał od 

Powiatu. Z treści pisma wynika, że wniosek jest zasadny, ale jego realizacja jest uzależniona od 

możliwości finansowych powiatu i pomocy finansowej gminy. 
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- Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że wszystkie powiatowe inwestycje drogowe 

realizowane na terenie gminy są współfinansowane z naszego budżetu. Przyznała, ze potrzeby 

w tym zakresie są ciągle duże, są miejscowości, gdzie nawierzchnia asfaltowa jest w 

tragicznym stanie, np. w Knorozach, a w Bańkach droga jest tak wąska, że trudno jest wyminąć 

jadące samochody. Pani Wójt wyraziła nadzieję, że powiat otrzyma dofinansowanie w ramach 

„schetynówki”.  Wracając do tematu drogi w Bolestach , zwróciła uwagę, że uwzględnienie w 

projekcie drugiej nakładki asfaltowej podniesie koszt inwestycji, do której gmina ma dołożyć 

środki własne (podała szacunkowy koszt inwestycji i dofinansowania). Poza tym jest wiele 

dróg gminnych, które należy wybudować, a trzeba pamiętać, że na cały okres programowania 

można złożyć tylko 1 wniosek. Z budżetu gminy powiat zawsze otrzymuje dofinansowanie, 

jeśli tylko zdecyduje się na realizację inwestycji.  

- Radny MIKOŁAJ CAR zgłosił potrzebę zabezpieczenia znakami zakrętu drogi powiatowej w 

Knorydach przy wyjeździe na Starowieś (wykopany rów) oraz odprowadzenia wody z 

przepustu drogi powiatowej na skrzyżowaniu z drogą gminną w kierunku Knorydy Gaj. 

- Wójt Gminy wyjaśniła, że podjęto już czynności w kierunku zabezpieczenia tego miejsca. 

Będzie przygotowane pismo do Starostwa z wnioskiem o ustawienie odpowiednich znaków. 

Będzie również konieczne ustalenie osoby zarządzającej posesją w tym miejscu, aby uzyskać 

zgodę na wejście na posesję. Problem będzie rozwiązany, w tej chwili najważniejsze jest 

zabezpieczenie tego niebezpiecznego miejsca. 

 - Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zwrócił uwagę na nieczynne hydranty (niedziałające 

zasuwy). 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wydała pracownikom polecenie 

sporządzenia harmonogramu przeglądu hydrantów. W każdej wsi uczestnikiem takiego 

przeglądu będzie sołtys. Stan techniczny hydrantu będzie opisany w formie protokołu. 

Przyjęcie stanu po usunięciu ewentualnych usterek również będzie się odbywać z udziałem 

sołtysa. Efekty takich działań zostaną ocenione po roku.  Pani Wójt dodała również, że 

właściwie stan hydrantów jest kontrolowany co jakiś czas, ale niektórzy mieszkańcy próbują 

nielegalnie z nich korzystać jednocześnie je uszkadzając.  

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że pracownik Urzędu Gminy podczas 

spisywania stanu liczników, powinien podejmować działania w przypadku stwierdzenia 

nieprawidłowości dot. nielegalnego poboru wody lub odprowadzania ścieków. 

- RAISA RAJECKA poinformowała, że w Parcewie radny oraz sołtys wspólnymi działaniami 

pomogli zlikwidować ten problem, podobnie udało się zlikwidować nielegalne podłączenia do 

rowu w Orzechowiczach, co nie oznacza, że problem został już całkowicie rozwiązany, w 

każdej chwili mogą pojawić się nowe nielegalne podłączenia.  

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poinformował, że w 

Hrniewiczach Małych ktoś w nocy wypompował nieczystości do rowu w pobliżu kaplicy. 

 Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było, prowadzący posiedzenie WALENTY 

GAŁUSZEWSKI poinformował, że w sprawie projektu budżetu Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydała pozytywną opinię. 

 Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski.- stanowi Załącznik Nr 

7 do protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Poinformował, 

że we wniosku (zdanie pierwsze) błędnie wpisano: „zabudowanej nieruchomości”. Powinno 

być sformułowanie: „niezabudowanej nieruchomości”, tak jak w projekcie uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji, radni pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt 

uchwały. 
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Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Wyjaśnił, że firma 

PGE Dystrybucja Spółka Akcyjna w Lublinie umieszcza urządzenia elektroenergetyczne na 

działkach gminnych. Wiąże się to z koniecznością ustanowienia tzw. służebności przesyłu za 

odpowiednią odpłatnością. Podał kwoty czynszu rocznego, który jest opłacany jednorazowo. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że 

obowiązujące przepisy wprowadziły wymóg posiadania takiego programu.  Wniosek w tej 

sprawie omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Szczególną uwagę zwróciła na zasady 

finansowania przyjętych w programie działań, procedurę postępowania związanego z leczeniem 

osób uzależnionych od alkoholu. Podkreśliła, że postępowanie jest prowadzone w takim 

przypadku na wniosek rodziny, która niejednokrotnie po pewnym czasie z niego się wycofuje. 

Jest to wielki problem zarówno dla osoby uzależnionej, jak i jego rodziny. Są też tacy, którzy 

rzeczywiście chcą wyjść z nałogu. Przewidzianych jest dużo działań profilaktycznych, więcej 

środków przeznacza się na dzieci z rodzin, w których występuje problem alkoholowy, m.in. w 

porozumieniu z duchownymi są opłacane kolonie, a środowiskowe świetlice otrzymują 

dofinansowanie na organizację choinek. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że gmina pobiera opłaty za wydanie koncesji na 

sprzedaż alkoholu, a te pieniądze mogą być przeznaczone tylko na walkę z alkoholizmem. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie kontynuowania członkostwa Gminy 

Bielsk Podlaski w stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska”, stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że gmina 

korzysta z dofinansowania LGD przy remontach świetlic wiejskich, składka z tytułu 

członkostwa w stowarzyszeniu wynosi 1 zł od mieszkańca, warto więc kontynuować 

przynależność w tym stowarzyszeniu. Pani Wójt dodała, że pierwsza uchwała o przynależności  

gminy do LGD była przyjęta przez Radę Gminy w sierpniu 2014 roku. W tym czasie gmina 

korzystała z dofinansowania w ramach małych projektów. W tej chwili została zmieniona 

podstawa prawna uchwały określająca zasady przynależności. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 2)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II półrocze 

2015 r., stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Uzgodniono, że przygotowany tekst 

sprawozdania  zostanie odczytany na sesji Rady Gminy.  

 

Do pkt 3)  
Projekt planu pracy Rady Gminy oraz Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2016 rok 

stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że w ciągu 

roku plany pracy mogą ulec zmianie w zależności od potrzeb. Wiceprzewodniczący Rady 

ANDRZEJ BOROWSKI zaproponował, a radni zaakceptowali, wprowadzenie do planu pracy 
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komisji wspólnego wyjazdowego posiedzenia w celu kontynuowania rozpoczętego w 2015  

roku przeglądu świetlic wiejskich na terenie gminy.   

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała interpelację radnego JERZEGO PACA złożoną do 

Urzędu Gminy w dniu 9 grudnia 2015 r. w sprawie ujęcia w budżecie na rok 2016 zadań 

inwestycyjnych. Odniosła się do kolejnych punktów pisma: 

1. Sprawa ułożenia chodnika dla pieszych wzdłuż jezdni wsi Łubin Kościelny – zostanie 

przekazana do Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim; 

2. Budowa boiska sportowego oraz parkingu przy Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym 

– będą czynione starania o realizację tego zadania; 

3. Wyasfaltowanie drogi Łubin Rudołty – Stryki (sprawa zostanie przekazana do Powiatu); 

4. Przykrycie dachów remizy strażackiej i budynków pomocniczych oraz utwardzenie placu 

przed świetlicą (ułożenie kostki) – temat warty zastanowienia, Pani Wójt przypomniała, że 

mieszkańcy deklarowali swój udział w realizacji zadania, ale na razie nic się nie dzieje i nikt nie 

zgłasza. Była wstępna propozycja, aby zrobić to w ramach ćwiczeń strażackich; 

5. Zagospodarowanie i zabezpieczenie składników mienia gminnego przekazanego sołectwu. 

Pani Wójt   powiedziała, że zgodnie z uchwałą Rady Gminy całość mienia wiejskiego została 

przekazana do zarządzania sołectwu. Wchodzące w jego skład budynki nie nadają się do 

remontu. Dach zlewni mleka, która niedawno przestała funkcjonować - zawalił się. Remizę 

należy rozebrać, bo szpeci. Odnosząc się do przekazywanych informacji o działalności Związku 

Hodowców Koni, m.in. w zakresie wykorzystania pomieszczeń tych budynków na swoje 

potrzeby, powiedziała że wystawę koni można zorganizować na istniejącym placu. Poza tym 

stwierdziła, że pismo radnego JERZEGO PACA należy traktować raczej jako wniosek 

zgłaszany do uwzględnienia w budżecie przy jego konstruowaniu, a nie jako interpelację. W 

związku z tym, że omówiono każde zagadnienie  poruszone w piśmie radnego, Pani Wójt 

powiedziała, że nie będzie już przekazywana pisemna odpowiedź w tej sprawie. Radny JERZY 

PAC nie wniósł sprzeciwu. 

 

- Na pytanie Pani Wójt, w jakiej formie ma być zorganizowane najbliższe posiedzenie komisji, 

radni jednogłośnie ustalili, że najbliższe posiedzenie komisji ma być zorganizowane jako 

wspólne dla wszystkich komisji.  

 

- Radna MONIKA TEREBUN przypomniała o ciągle nie załatwionym przez Powiat wniosku 

dotyczącym budowy chodnika wzdłuż ulicy Widowskiej do Widowa. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA podkreśliła, że temat jest bardzo dobrze znany Powiatowemu 

Zarządowi Dróg.  Po raz kolejny potwierdziła, że gmina dopłaci z własnego budżetu do każdej 

inwestycji powiatowej w zakresie budowy dróg, ponieważ są to zadania zapewniające 

podstawowe potrzeby mieszkańców. Istotne jest, aby Powiat uznał, że jest to zadanie 

priorytetowe. Powiedziała też, że gmina zadbała o to, by poprawić warunki drogowe we wsi 

poprzez ułożenie asfaltu na dotychczasowej nawierzchni drogowej. Przypomniała również, że 

na jednym z posiedzeń ustalono, że  wnioski inwestycyjne do ujęcia w budżecie 2016 roku 

powinny być złożone do 10 grudnia. Wyjaśniła, że jeśli adresat jest niewłaściwy w danej 

sprawie, to wniosek jest przekazywany wg właściwości. W przypadku inwestycji w Widowie 

adresatem jest Powiatowy Zarząd Dróg i tam powinno być złożone pismo.  

 

- Na prośbę radnego JANA WALENTEGO PUCHALSKIEGO, pani Wójt przypomniała 

zasady dotyczące sprzedaży mienia wiejskiego. Powiedziała, że osoba zainteresowana 



 8 

 

nabyciem mienia powinna złożyć wniosek do Urzędu Gminy. Zwołane w tej sprawie zebranie 

wiejskie podejmuje uchwałę o wyrażeniu (bądź o nie wyrażeniu) zgody na sprzedaż. Na bazie  

uchwały wyrażającej zgodę na sprzedaż, jest zawierane porozumienie. Koszty oszacowania 

wartości pokrywa nabywca. W przypadku mienia o szacunkowej wartości przekraczającej 

10.000 zł decyzje o przeznaczeniu do sprzedaży podejmuje Rada Gminy w formie uchwały, 

natomiast jeśli wartość nie przekracza 10.000 zł, wówczas decyzję o sprzedaży podejmuje Wójt 

Gminy.  Pieniądze uzyskane ze sprzedaży trafiają do budżetu gminy, a potem zasadniczo 

wracają do tej wsi przy okazji realizacji jakiejś inwestycji, najczęściej w większej kwocie. 

Mówiąc o środkach przeznaczanych na poszczególne miejscowości, Pani Wójt zwróciła uwagę, 

że wydatków jest coraz więcej, w każdej wsi pali się światło, a potrzeby inwestycyjne w 

zakresie budowy i remontów dróg są ciągle duże. 

Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK  zapytał, czy taka sama procedura obowiązuje  w 

przypadku budynku po mleczarni (łącznie z placem) we wsi Rajki ? Pani Wójt potwierdziła, że 

w tym przypadku również te zasady mają zastosowanie. Radny zapytał też, czy jest 

harmonogram remontu świetlic wiejskich ? RAISA RAJECKA zauważyła, że pytanie z 

pewnością dotyczy świetlicy w Rajkach. Zapewniła, że jej remont jest przewidziany, m.in. z 

tego względu, że budynek ma bardzo ciekawą bryłę i warto taki kształt zachować. 

Prawdopodobnie w 2016 roku będzie zmieniany dach i zostaną wymienione okna. 

 

- Radny MIKOŁAJ CAR zgłosił potrzebę pozyskania starych płyt  chodnikowych z rozbiórki 

na potrzeby ułożenia w Knorydach przy krzyżu. Poinformował, że nawiązał już w tej sprawie 

kontakt z Powiatowym Zarządem Dróg. Pani Wójt potwierdziła, że gmina będzie 

współpracować w tej sprawie z Powiatem. 

 

- Radny JERZY ONACIK poruszył temat niszczenia dróg (w okolicach wiatraków) przez 

samochody należące do firm mających kopalnie kruszywa. Pani Wójt poinformowała, że temat 

jest jej znany, były przekazywane zgłoszenia do firm – właścicieli kopalni, z których jeden był 

zainteresowany naprawą dróg.  

 

-  Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI   poruszył temat organizowania 

przez Policję objazdów w przypadku wystąpienia zdarzeń drogowych na drodze krajowej Nr 

19. Radny zasugerował, aby w takim przypadku nie kierować samochodów na drogi 

nieutwardzone, które po kilkakrotnym przejeździe ciężkich samochodów ulegają zniszczeniu. 

Uzgodniono, że należy w tej sprawie skierować wystąpienie do Komendy Powiatowej Policji. 

 

- Pani Wójt poinformowała o złożonym przez trenera drużyny piłki nożnej TUR II Piliki 

sprawozdaniu z rozegranego sezonu 2015/2016 (runda jesienna). 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym WALENTY GAŁUSZEWSKI o godz. 

11.10 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

mgr Anatol Grzegorz Tymiński 

 

     Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy ......................................... 
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3. PUCHALSKI Jan Walenty ....................................... 

4. SIEMIENIUK Sławomir .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

 

........................................ 

2. CAR Mikołaj ....................................... 

3. KIRYLUK Mikołaj ....................................... 

4. KOWALCZUK Jan ........................................ 

5. TKACZUK Lucyna ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodniczący) 

.................................... 

2. BOROWSKI Andrzej ................................... 

3.GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący Komisji 

prowadzący posiedzenie) 

................................... 

4. OLSZEWSKI Stanisław ................................... 

 

5. ONACIK Jerzy ................................... 

 

 


